

## الجمعية العامة



تأسس الاتحاد البرلماني الدولي في العام 1889 لتعزيز الحوار البرلماني الدولي والدبلوماسية بين الدول. ومنذ ذلك الحين، أصبح الاتحاد البرلماني الدولي قوة عالمية فريدة لعقد الشبكات البرلمانية، لا سيما من خلال جمعياته العامة.

والجمعية العامة هي الهيئة السياسية الرئيسية للاتحاد البرلماني الدولي التي تعتمد البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي من خلالها قرارات برلمانية بشأن المسائل العالمية. وتؤدي دوراً محورياً في معالجة المسائل التي تهدد السلام والديمقراطية والتنمية المستدامة، بما في ذلك من خلال لجانها الدائمة المواضيعية الأربعة.

في الجمعيات العامة، يمكن للبرلمانيين من جميع أنحاء العالم الاجتماع معاً لتبادل الممارسات الجيدة وبناء الجسور على المستوى البرلماني.

وتعقد الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي - المعروفة سابقاً باسم المؤتمرات البرلمانية الدولية - مرتين في السنة إما في جنيف أو في استضافة البرلمانات الأعضاء.

ويحضر الاجتماع المئات من البرلمانيين وأعضاء الهيئات البرلمانية والخبراء والشركاء وممثلي وسائل الإعلام. وتشجع مشاركة المرأة بقوة، تمشياً مع التزام الاتحاد البرلماني الدولي بالمساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية).

للحصول على معلومات عن الجمعيات العامة السابقة، انظر القائمة الكاملة للجمعيات التشريعية. يمكن العثور على الأسئلة المتكررة حول الجمعيات العامة هنا.



# Assemblies

---



The IPU was founded in 1889 to promote inter-parliamentary dialogue and diplomacy between nations. Since then, the IPU has become a unique global convening power for parliamentary networking, especially through its Assemblies.

The Assembly is the IPU's main political body through which the IPU's [Member Parliaments](#) adopt parliamentary resolutions on global issues. It plays a pivotal role in addressing the issues which threaten peace, democracy and sustainable development, including through its [four thematic standing committees](#).

At the Assemblies, MPs from around the world can come together to exchange good practice and build bridges at the parliamentary level.

IPU Assemblies—formerly known as Inter-Parliamentary Conferences—are held twice a year either in Geneva or hosted by Member Parliaments.

Hundreds of parliamentarians, members of parliamentary staff, experts, partners and representatives of the media attend. The participation of women is strongly encouraged, in line with the IPU's [commitment to gender equality](#).

For information on past Assemblies, see the full [list of Statutory Assemblies](#). Frequently asked questions about the Assemblies can be found [here](#).